
Způsobová slovesa 

mají v 1. a ve 3. osobě čísla jednotného stejný tvar!! 

 mögen /mégn/ mít rád 

ich mag  já mám rád  wir mögen  my máme rádi 

du magst  ty máš rád  ihr mögt  vy máte rádi 

er mag   on má rád  sie mögen  oni mají rádi 

Sie mögen H. M. Vy máte rád p. M. 

 

können /kchenen/ moci, umět   

ich kann /kchan/ já mohu, umím wir können /kchenen/  my můžeme,umíme  

du kannst /kchanst/ ty můžeš, umíš ihr könnt /kchent/   vy můžete, umíte  

er kann /kchan/ on umí, může  sie können /kchenen/  oni mohou, umí 

Sie können H. M. Vy můžete, umíte p. M.  

 

Procvičování: 

já plavu 

oni plavou 

ty děkuješ 

on vidí 

vy se díváte na Tv 

ty jezdíš na kole 

oni čtou 

vy čtete 

Vy jíte p. M. 

ty jíš 

on odpovídá 

on se koupe 

my se koupeme 

ty běžíš 

my voláme 

ona stanuje 

my spíme 

vy spíte 

vy máte 

on má 

my jsme 

vy jste 

on umí 

Vy máte rád p. M. 

vy umíte 



 


